
پرسپولیس بعد از قهرمانی دوباره در لیگ برتر نتوانست کادر فنی اش را 
برای فصل آینده حفظ کند و در کنار آن نفراتی چون مهدی ترابی، دانیال 
اسماعیلی فر و به احتمال خیلی زیاد عبدالکریم حسن را هم فصل بعد در 
جمع سرخپوشان پایتخت نبینیم. ضمن اینکه علیرضا بیرانوند هم قراردادش 
را با پرسپولیس فسخ کرده و هنوز بدون تیم است. مسئولان این باشگاه بعد 
از اتمام لیگ هنوز نتوانسته اند بازیکن جدیدی برای تیم شان جذب کنند 
و همین مساله باعث شده هواداران سخت نگران لیگ نخبگان باشند. 
درباره شرایط حاکم در پرسپولیس گفت وگویی با حمید استیلی داشتیم 

و او به سوالات »فرهیختگان« این گونه پاسخ داد. 

گاه هستید؟ حتما از اوضاع پرسپولیس آ
بله، شرایطی که الان در پرسپولیس می بینیم حداقل برای من تازگی ندارد؛ 
یکنان و مربیان بزرگی می آیند و می روند  که سال هاست در این تیم باز چرا
اما باشگاه به مسیر خودش ادامه می دهد. خوشبختانه پرسپولیس 8، 9 
سالی است که مسیر خودش را پیدا کرده و در این سال ها قهرمانی های 
ن، یحیی  ، کالدرو یادی به دست آورده است. مربیان بزرگی چون برانکو ز
گل محمدی و این آخر اوسمار هر یک در قهرمانی های به دست آمده نقش 
یادی هم در این چند سال جابه جا شدند اما  یکنان ز پررنگی داشتند و باز
از عظمت پرسپولیس چیزی کم نشد. الان هم باشگاه سعی کرد اوسمار را 
یکنان هم ترجیح  حفظ کند اما او خودش نخواست بماند. یک سری از باز
دادند به خاطر پیشنهاد مالی بهتر جدا شوند. قطعا آنها خواهند فهمید که 
هیچ جا پرسپولیس نمی شود و وقتی پیراهن این تیم را از دست بدهند تازه 

متوجه خواهند شد که محبوبیت چیست. 

به نظر شما نحوه جدایی برخی از بازیکنان ازجمله بیرانوند از پرسپولیس درست 
بود؟

بیرانوند بازیکن باتجربه و پخته ای است و قطعا خودش خوب تشخیص می دهد 
نحوه جدایی اش درست بوده یا غلط. من به طور کلی صحبت می کنم. اعتقادم 
این است هر فردی روی نیمکت پرسپولیس می نشیند یا پیراهن این باشگاه 
بزرگ را بر تن می کند باید احترام به مردم و هوادار را در اولویت قرار دهد. چون 
آنها تنها کسانی هستند که برای باشگاه محبوب شان هزینه می کنند. در سرما 
و گرما از جیب خود و وقت شان هزینه می کنند تا به ورزشگاه آمده و بازیکن و 
مربی تیم را تشویق کنند. به خاطر همین هم چه بازیکن و چه مربی باید نهایت 
احترام را برای هوادار قائل شود. متاسفانه برخی بازیکنان نحوه جدایی شان از 
کید می کنم ارزش  پرسپولیس قشنگ نبود و احترام هوادار را نگه نداشتند. تا
پیراهن پرسپولیس خیلی بالاست و بعد ها خواهند فهمید که از دست دادن این 
پیراهن چقدر به ضررشان بوده است. هرچند هر بازیکن یا مربی ای قرار نیست 
تا ابد در پرسپولیس بماند و هر آمدنی رفتنی دارد. مهم این است که باشگاه به 

راه خودش ادامه خواهد داد. 

آیا گاریدو انتخاب خوبی برای پرسپولیس است؟
گاریدو رزومه بدی ندارد و مطمئنا تجارب ارزشمندی بابت سال ها کار کردن 
در کشورهای مختلف به دست آورده است، اما قرار نیست او یک تنه تیم را 
قهرمان کند. قطعا تیمی که قهرمان شده در فصل جدید بیشتر از هر زمان 
دیگری برای تکرار این عنوان تحت فشار خواهد بود. به این خاطر خیلی نباید 
گاریدو را از ابتدا تحت فشار گذاشت. او نیاز به ابزار مناسب، حمایت باشگاه 
و از همه مهم تر حمایت هوادار نیاز دارد. باید شرایط را برای موفقیت دوباره 

برای گاریدو فراهم کنیم. 

فکر می کنید پرسپولیس برای جایگزینی ستاره های جداشده نیاز به بازیکن خارجی 
باکیفیت دارد یا داخلی؟

ی کند و حتما لازم است  به هر حال پرسپولیس باید در لیگ نخبگان آسیا باز
کیفیت خارجی در ترکیب خود داشته باشد. هرچند برای ترابی  یکن با چند باز
گر حسن  جانشین خوب در داخل تیم هست اما برای دفاع راست و چپ )ا
جدا شود( باید جانشین های خوبی بگیرند چون این دو پست خیلی مهم 
ی های یورو  است. اما لازم می دانم توصیه ای به باشگاه ها داشته باشم. باز
یکن 16 ساله هم می تواند سرنوشت یک مسابقه سنگین در  نشان داد که یک باز
بالاترین سطح را تغییر دهد. اسپانیا غیر از یامال که یک فوق ستاره است چند 
یکنان جوان  یکن 18، 19 ساله را در تیمش دارد. حتی انگلیس و هلند هم باز باز
مستعدی دارند. چرا باشگاه های ما شهامت جوان گرایی ندارند، درحالی که 
گر به آنها فرصت داده  یادی هستند که ا یکنان جوان ز در لیگ های پایه باز
یکن 16، 17  شود در لیگ می درخشند. تیم ملی ما نمی تواند یک شبه از باز
ساله استفاده کند بلکه آنها باید در باشگاه های خود آب دیده شوند. مثل 
یامال که ابتدا در بارسلونا به او اعتماد شد و حالا در تیم ملی می درخشد. 
مربیان ما هم خوب است از رفتارهای حرفه ای مربیان حاضر در یورو درس 
بگیرند. حتی هواداران نیز از نظم و شور و هیجانی که در ورزشگاه ها وجود 
دارد، می توانند یاد بگیرند. خیلی خوب است ما از این تورنمنت های بزرگ 

یاد فوتبالی، فنی و اخلاقی بگیریم.  درس های ز

شما با اسکوچیچ در تیم ملی کار کردید. نظرتان درباره بازگشت او به فوتبال 
ایران چیست؟

اسکوچیچ یک مربی بسیار باشخصیت و کاربلد است که خدمات زیادی در 

فوتبال ایران داشته اما متاسفانه با وجود نتایج درخشانی که در تیم ملی کسب 
کرد، با او رفتار خوبی نشد. دراگان با ناراحتی زیادی ایران را ترک کرد و خوشحالم 
بعد از چند سال او را دوباره در ایران می بینم. تراکتور انتخاب خوبی داشته و شور 
و هیجانی که هواداران این تیم دارند باعث خواهد شد اسکوچیچ با اشتیاق و 
علاقه بیشتری کارش را انجام دهد. هرچند صحبت در مورد حضور اسکوچیچ 
در پرسپولیس هم بود که به اعتقاد من انتخاب اول این باشگاه هم خوب بود. 
تراکتور هم باشگاه بزرگی است و همواره جزء تیم های مدعی لیگ بوده است. 
امسال هم قطعا آنها با خرید هایی که داشته اند و کادرفنی جدید فصل خوبی در 
انتظارشان است. فقط از هواداران تراکتور می خواهم قدر زنوزی را بدانند. خیلی 
کم پیدا می شود فردی مثل او حاضر شود این همه در فوتبال هزینه کند. هیچ 
بخش خصوصی بدون چشمداشت هزینه نمی کند اما می بینیم که زنوزی هر 
سال میلیون ها دلار برای موفقیت تراکتور و خوشحالی مردم آذربایجان هزینه 
می کند. از هواداران تراکتور می خواهم با حمایت از زنوزی اشتیاق او را برای 

تیمداری بیشتر کنند. 

صحبت از حضور شما در پرسپولیس به عنوان مدیر تیم شده بود، حقیقت دارد؟
پرسپولیس خانه ماست و هر زمان که احساس کنم می توانم در جایی به این تیم 
کمک کنم دریغ نخواهم کرد اما در حال حاضر باشگاه نیاز به ثبات مدیریتی 
دارد که خوشبختانه دوستان مان هستند و با قدرت کارشان را ادامه می دهند. 
در پست مدیر تیم هم افشین پیروانی بهترین گزینه بوده و هست. او کارش را 
خیلی خوب بلد است و حتما پرسپولیس به وی نیاز دارد. فقط امیدوارم که 
کنسرسیوم بانک بودجه لازم را برای باشگاه فراهم کنند و شرایطی به وجود آورند 

که باشگاه دغدغه مالی نداشته باشد. 

سرانجام اتفاقی که هواداران پرسپولیس نگرانش بودند شکل رسمی به خود 
ینگر سال های  ید مهدی ترابی، و کتور تبریز رسما از خر گرفت و باشگاه ترا
اخیر پرسپولیس که نقشی مهم در قهرمانی های این تیم در سال های اخیر 
داشت رونمایی کرد. »فرهیختگان« روز 27 فروردین امسال از احتمال جدایی 
کتور به آنها خبر داده بود. از همان زمان  ترابی و اسماعیلی فر و پیشنهاد ترا
مشخص بود که تیم تبریزی برای خرید چند ستاره تیم سرخپوش تهرانی خیز 
ی،  برداشته و حضور آنها در مراسم چهلم درگذشت همسر محمدرضا زنوز
مالک تراکتور چندان هم اتفاقی نیست. از همان زمان بارها هشدار داده شد 
گر پرسپولیس زودتر برای تمدید قرارداد ستاره هایش که در انتهای فصل  که ا
یکنان را از  یکن آزاد می شوند، اقدام نکند ممکن است درنهایت این باز باز
یت قرمزها اصرار داشت که این کار باید در انتهای  دست بدهد اما مدیر
یش  فصل انجام شود. درنهایت این اتفاق رخ نداد و با وجود اینکه رضا درو
کره زمان تعیین کرد اما درنهایت  چندین بار برای بازگشت آنها و انجام مذا
یکنان از مدت ها قبل با تیم تبریزی به توافق رسیده اند  مشخص بود که این باز
و بازگشتی در کار نیست. با این حال هواداران پرسپولیس همچنان امیدوار 
بودند که ستاره های تیم شان در چرخشی 180 درجه ای به تیم خود برگردند اما 

رونمایی دیروز تراکتور از ترابی نشان داد که دیگر بازگشتی در کار نیست 
یکن فصل بعد با پیراهن قرمز اما در تبریز به فوتبالش ادامه  و این باز

خواهد داد. پرسپولیس حالا در فاصله حدود یک ماه تا شروع فصل 
جدید رقابت های لیگ برتر و البته با توجه به اینکه باید در نخستین 

دوره لیگ نخبگان برابر رقبای قدرتمند آسیایی به میدان برود 
یکن تاثیرگذارش  نه تنها همچنان خریدی نداشته بلکه چند باز

را نیز از دست داده یا در آستانه جدایی می بیند و این شرایط 
برای قهرمان لیگ که می خواهد در آسیا هم یکی از مدعیان 

جدی باشد اصلا مساعد نیست. 

 مصاحبه غیرحرفه ای ترابی
ترابی دیروز در مصاحبه ای با تسنیم تلاش کرد تا 
برای هواداران پرسپولیس توضیح دهد که چرا این 
باشگاه را ترک کرده و راهی تبریز شده است اما 

حرف های او نه تنها نتوانست از ناراحتی آنها کم 

یکن شکل بگیرد.  کند بلکه باعث شد تا هجمه های بیشتری علیه این باز
او در بخشی از این مصاحبه درباره دلیل جدایی اش از این باشگاه گفت: 
کتیکی و روحی نیاز  »هیچ عامل خاصی وجود نداشت جز اینکه به لحاظ تا
داشتم که با دیدگاه ماندن در بهترین فرم فوتبالم، به صلاحدید کارشناسان 
ی که وجود دارند و ابعاد ورزشی و شخصیتی من را آنالیز می کنند،  دلسوز
یسک  یسک کردم. ر برای مدتی تغییر تیم بدهم. به هیچ وجه قبول ندارم که ر
زمانی است که تغییر بنیادی در تصمیم یک فرد صورت بگیرد، درحالی که هر 
جای دنیا باشم یک پرسپولیسی هستم و در قلبم و دلم هیچ تغییری ایجاد 

نشده است. نه تنها تغییر بنیادی، حتی تغییر ظاهری هم در پرسپولیسی بودن 
مهدی ترابی ایجاد نشده است و از هواداران هم می خواهم که این را بپذیرند. 
به آنها قول می دهم که عدم حضورم در پرسپولیس فقط یک غیبت باشد که 
در بحث فنی ضرورت داشته و امیدوارم اتفاقات خوبی رخ دهد. الان هم قرار 
است پیراهن تراکتور را بر تن کنم و قطعا برای موفقیت این تیم می جنگم و تا 
یکن ملی پوش درباره اینکه گفته می شود  آخرین توانم تلاش می کنم.« این باز
همان زمان حضور در مراسم ختم همسر زنوزی مشخص بود که راهی تراکتور 
می شود افزود: »این موضوع به هیچ وجه درست نیست و فقط شیطنت برخی 
همکاران دوست داشتنی شماست که گاهی اوقات شغل شریف خبرنگاری 
گاه بودن اشتباه می گیرند. اینکه می گویند از سه ماه  را با شغل شریف تر کارآ

پیش حضورم در تراکتور قطعی شده بود به هیچ وجه صحت ندارد.« 
اما یکی از عجیب ترین بخش های این مصاحبه به سوالی درباره نقش پول 
در این جابه جایی مربوط می شود که در کمال شگفتی ترابی این گونه پاسخ 
می دهد: »این حرف قبل از اینکه توهین به من باشد توهین به هواداران است. 
کوچک ترین عضو هوادار پرسپولیس تیمش را با بزرگ ترین خواسته ها عوض 
یکن ممکن است عوض کند؟ کسی نمی تواند بگوید  نمی کند، آن وقت باز
من برای پول به تراکتور رفتم، واقعا پول در مقابل عشق به پرسپولیس بی معنی 
است. هرکسی که بخواهد در ذهنش حتی به من برچسب بی وفایی به 
پرسپولیس را بزند، نه تنها من، بلکه هواداران هم حلالش نمی کنند.« 
در اینکه پیشنهاد مالی تراکتور بالاتر از پرسپولیس بود شکی نیست 
و مسلما کمتر هوادار پرسپولیس راضی به جدایی ترابی از این تیم 
که عشق به  یکن درحالی صحبت از این می کند  بود. این باز
پرسپولیس برایش از پول بیشتر ارزش دارد که در شرایطی سخت 
و درحالی که قرمزها خود را برای حضور در لیگ نخبگان آماده 
می کنند، ترجیح داد این تیم را ترک کند. در چنین شرایطی کمتر 
هواداری فریب چنین حرف های عوام فریبانه ای را می  خورد و به 
نظر می رسد ترابی با این مصاحبه تلاش کرده تا پل های پشت 
سر خود را خراب نکرده و راه را برای بازگشت به پرسپولیس در 
سال های آتی باز بگذارد. درحالی که به سختی می توان قبول کرد 
این جابه جایی از نظر فنی و حرفه ای می تواند تفاوت عمده ای 

برایش ایجاد کند. 

حمید استیلی در گفت وگو با »فرهیختگان«: اسکوچیچ گزینه مناسبی برای تراکتور است

بایدبااحترامازپرسپولیسجدامیشدند
باشگاه ها شهامت جوان گرایی داشته باشند

مدیران پرسپولیس نتوانستند جلوی اتفاقی را بگیرند که از ۳ ماه قبل نشانه هایش دیده می شد
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حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

حمایت از اسپانسرها شاید به ضرر تیم شود

ایرانسلباپرسپولیسقطعهمکاری
میکند؟

ی خوبــی بــا شــرکت  باشــگاه پرســپولیس در ســال های اخیــر همــکار
ایرانســل داشــته و ایــن شــرکت درواقــع اسپانســر اصلــی سرخپوشــان 
در چند ســال اخیر بوده اســت. حتی در فصل گذشــته هم ایرانســل 
پرداختی هایــش بــه باشــگاه پرســپولیس را زودتــر انجــام داد تــا ایــن 
تیــم از مســیر قهرمانــی خــارج نشــود؛ هرچنــد قــرارداد مالــی ایرانســل 
بــا باشــگاه پرســپولیس در دو ســال اخیــر تقریبــا یــک مبلــغ بــود و ایــن 
چیــزی نبــود کــه ایــن باشــگاه پرطرفــدار بــه دنبالــش بــود. در فصلــی 
یــادی مواجــه شــد و بــه  کــه گذشــت باشــگاه پرســپولیس بــا کســری ز
ی  همیــن علــت در طــول فصــل بــا چنــد اسپانســر دیگــر هــم همــکار
ی عمــده ســهام باشــگاه  گــذار کــرد. در اواخــر فصــل هــم بحــث وا
پرســپولیس مطــرح شــد. امــا نحــوه حمایــت کنسرســیوم بانک هــا از 
باشــگاه پرســپولیس تــا الان برخــلاف انتظــار بــوده و اخیــرا هــم مطــرح 
شــد حمایت هــای بانــک شــهر درواقــع از ســپرده خــود ایــن باشــگاه 
در بانــک اشــاره شــده بــوده اســت. بــا ایــن وجــود مســئولان باشــگاه 
پرســپولیس خیلــی از اتفاقــات خوبــی کــه در باشگاه شــان رخ داد را 
بــه بانــک شــهر و یکــی دیگــر از اسپانســرها ربــط دادنــد. مســاله ای کــه 
ی بــا  حــالا باعــث شــده شــرکت ایرانســل تمایلــی بــرای ادامــه همــکار
پرســپولیس نداشــته باشــد. البتــه ایــن مســاله هنــوز قطعــی نیســت؛ 
کــه باشــگاه پرســپولیس بــدش نمی آیــد بــا ایــن اپراتــور همچنــان  چرا

ی داشــته باشــد.  همــکار

دلخوری بیرو از 2 همبازی اش

آنهامراهواییکردند!
علیرضــا بیرانونــد حتــی بــرای نزدیکانــش فــردی غیرقابــل پیش بینــی 
یــادی تحــت تاثیــر اتفاقــات عکس العمل هــای  اســت و در مواقــع ز
عجیبــی از خــود نشــان می دهــد. ایــن دروازه بــان بــا تجربه در تابســتان 
امســال هــم بــه نوعــی اشــتباه ســال پیــش خــود را تکــرار کــرد تــا بار دیگر 
ی داشــت. در  ثابت کند که هیچ گاه نباید انتظار کار درســت را از و
ی  حــال حاضــر شــرایط بیرانونــد بــه شــکلی اســت کــه نــه مســیر همــوار
بــرای بازگشــت بــه پرســپولیس دارد و نــه بــه خاطــر شــکایت ایــن 
باشــگاه می توانــد بــا خیــال راحــت بــا باشــگاهی قــرارداد امضــا کنــد. 
ضمــن اینکــه حتــی دوســتان نزدیــک بیــرو هــم بنــا بــه دلایلــی حاضــر 
نیســتند بــرای بازگشــت او بــه جمــع سرخپوشــان پادرمیانــی کننــد. 
امــا بیرانونــد در تازه تریــن اظهارنظــر در بیــن دوســتان خــود مدعــی 
ی اش چنــد مــاه پیــش او را هوایــی کردنــد کــه بــا  شــده کــه دو همبــاز
کیــد داشــته بــه  هــم راهــی یــک تیــم لیــگ برتــری متمــول شــوند. او تا
خاطــر همیــن ماجــرا بــوده کــه تصمیــم بــه فســخ قــرارداد بــا پرســپولیس 
را می گیــرد. گویــا ایــن دوســتان مشــترک در صحبــت بــا یکدیگــر بــه 
ایــن نتیجــه می رســند تیــم جدیــد خــود را هــم می تواننــد قهرمــان 
یــش متوجــه خواهــد شــد  کننــد و بــا جدایــی از پرســپولیس رضــا درو
یکنانــش اســت نــه  قهرمانی هــای پرســپولیس بــه خاطــر همــت باز
. در هــر صــورت بیــرو از اینکــه در ماجــرای پیــش آمــده  مدیریــت او

کی اســت.  دوســتانش او را تنهــا گذاشــتند حســابی شــا

خارجی های پرسپولیس زیر ذره بین گاریدو
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یکنان  باشــگاه پرســپولیس برای تقویت این تیم به دنبال جذب باز
یــادی در ایــن چنــد روز  خارجــی اســت. از ایــن رو ایجنت هــای ز
ینگــر و مهاجــم  یکنانــی در پســت های دفــاع راســت و چــپ، و باز
بــه باشــگاه پرســپولیس معرفــی کرده انــد و منتظــر جــواب نهایــی ایــن 
یــدو در جــذب نفــرات  گرچــه گار باشــگاه هســتند. امــا در ایــن میــان ا
یــش و حســین بادامکــی ســپرده امــا  داخلــی همه چیــز را بــه رضــا درو
یکــن خارجــی بــا نظــر نهایــی  کیــد داشــته جــذب باز در عیــن حــال تا
یکــن خارجــی کــه بــه باشــگاه  خــودش باشــد. بــه همیــن دلیــل هــر باز
یــدو هــم ارســال  گار پرســپولیس معرفــی می شــود رزومــه او بــرای 
می شــود. ایــن درحالــی اســت کــه خــود ایــن مربــی حداقــل در پســت 
یکنــان خــودش را مدنظــر دارد و خواســتار  دفــاع راســت و مهاجــم باز
جــذب آنهاســت. بــه هرحــال بایــد دیــد باشــگاه پرســپولیس کــه در 
کام عمــل کــرده در پروســه  یکــن داخلــی تــا اینجــا نــا پروســه جــذب باز
گفتــه  ینــه خارجــی چقــدر زمــان از دســت خواهــد داد. نا جــذب گز
یــم حســن را بــه  نمانــد پرســپولیس نهایتــا تــا امشــب انتقــال عبدالکر
یکــی از دو باشــگاه الوکــره یــا العربــی نهایــی خواهــد کــرد تــا بــا جیــب 

پــر بــرای جــذب خارجی هــای جدیــد اقــدام کنــد. 

شروع لیگ بدون VAR جدی تر شد

کمکداورویدئوییشایدازهفتهچهارم
درحالی کــه ایــن نگرانــی وجــود داشــت کــه اســتفاده از VAR در لیــگ 
بیســت وچهارم عملــی نشــود یــا حداقــل در هفته هــای ابتدایــی 
امــکان اســتفاده از آن فراهــم نباشــد، مصاحبــه دیــروز رئیــس کمیتــه 
بین الملــل فدراســیون فوتبــال نشــان داد زودتــر از هفتــه چهــارم لیــگ 
ــی  یدئوی ــک داور و ــتفاده از کم ــر اس ــد منتظ ــده، نبای ــل آین ــر فص برت
باشــیم. علــی تارقلــی زاده دربــاره آخریــن وضعیــت اجــرای VAR در 
لیــگ برتــر اظهــار کــرد: »صددرصــد تــلاش می کنیــم ولــی مشــخص 
VAR چــه هفتــه ای می رســد. امــکان نــدارد لیــگ برتــر  نیســت 
بیشــتر از چهــار هفتــه بــدون VAR باشــد. شــخصا عــرض می کنــم 
بــا کنفدراســیون فوتبــال آســیا ارتبــاط داشــتیم و آنهــا ایــن شــرکت 
 VAR کردنــد. بــا کمــک فیفــا ســعی می کنیــم   چینــی را معرفــی 

بــه زودی بــه لیــگ برســد.
اینکــه بخشــنامه جدیــدی بیایــد و صداوســیما مثــلا بگویــد بایــد 
ســه هفتــه بررســی شــود، از دســت مــن خــارج اســت. قــول فدراســیون 
 VAR یــد کــه تــا هفتــه چهــارم ی کاغــذ بیاور فوتبــال را اینطــور بــه رو

خواهیــم داشــت.«
ایــن درحالــی اســت کــه هنــوز مشــکل قــرارداد فدراســیون فوتبــال 
ــز حــل نشــده و  ــا صداوســیما و همچنیــن شــرکت توســعه و تجهی ب
ــر ســر ایــن  ــع ب ــرار اســت موان ــی ق ــا چــه زمان مشــخص نیســت نهایت
ی در  قــرارداد حــل شــود. بــا ایــن حــال عــدم اســتفاده از ایــن تکنولــوژ
هفته هــای ابتدایــی نشــان می دهــد وعده هــای مدیــران فدراســیون 
مبنــی بــر اینکــه تــا VAR نباشــد لیــگ آغــاز نمی شــود، عملی نخواهد 
شــد و در چنیــن اوضاعــی بایــد دیــد رونمایــی از VAR در بیشــتر 
تی  ورزشــگاه ها چــه زمانــی خواهــد بــود. البتــه یکــی دیگــر از مشــکلا
که در این زمینه وجود دارد مربوط به ایراداتی اســت که ورزشــگاه ها 
ــد کــه ایــن مــورد هــم بایــد هرچــه  ــرای جانمایــی ایــن سیســتم دارن ب
ی باشــگاه ها و مســئولان ورزشــگاه ها حــل شــود. ســریع تر بــا همــکار
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